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BR.0052-4-5/10 
 

Protokół Nr LI/2010  
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 15 kwietnia 2010 r. 
 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.30. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (nieobecny usprawiedliwiony: Henryk Szczot; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu L sesji. 
4. Dyskusja na temat gospodarki odpadami dla gminy Czerwonak. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Planu gospodarki odpadami dla Gminy Czerwonak 

na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymywania czystości i porządku na 

terenie Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu 

Rekreacji i Wypoczynku w Owińskach”. 
8. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania terminu 

zapłaty lub rozkładania na raty spłaty naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, a takŜe określenia organów do tego uprawnionych. 

9. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 
budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 

10. Informacja w sprawie ponownego pisma Pani Stefanii Ludwiczak dotyczącego 
sfałszowania odpisu skróconego aktu małŜeństwa rodziców  Anastazji i Marcina 
Jarmuszkiewiczów. 

11. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w I kwartale 2010 r. 
12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji. 

 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński.  
 Minutą ciszy uczczono pamięć osób, które zginęły10 kwietnia br. w wypadku samolotu 
prezydenckiego pod Smoleńskiem oraz śmierć Księdza Kanonika Zbigniewa Pawlaka z Kicina. 
 Wójt Gminy Mariusz Poznański podzielił się osobistymi wspomnieniami o osobach, które 
zginęły tragicznie w wypadku samolotu prezydenckiego. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wójt zwrócił się do Rady o przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyraŜenia zgody na nabycie udziałów Skarbu Państwa  w Przedsiębiorstwie WielobranŜowym 
Transkom Spółka z o.o. z siedzibą w Koziegłowach. Zgodnie  z ustawą o komercjalizacji i 
prywatyzacji Minister Skarbu Państwa  na wniosek organu wykonawczego  gminy na obszarze 
której znajduje się siedziba spółki, w której Skarb Państwa posiada akcje, moŜe zbyć 
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nieodpłatnie część lub wszystkie posiadane przez Skarb Państwa akcje na rzecz gminy po 
spełnieniu łącznym trzech warunków:  

1. przedmiot działalności spółki jest związany z realizacją zadań własnych gminy, 
2. spółka wykonuje działalność gospodarczą na obszarze składającej wniosek gminy, 
3. spółka nie jest wpisana na listę spółek o szczególnym znaczeniu dla gospodarki 

państwa. 
 Ministerstwo Skarbu Państwa  w marcu  br.  poinformowało Gminę o moŜliwości 
nieodpłatnego nabycia naleŜących do Skarbu Państwa udziałów  w PW Transkom sp. z oo w 
ramach realizowanego przez Ministerstwo „Planu Prywatyzacji na lata 2008-2011”. W 
odpowiedzi przekazano pismo zawierające  wolę nieodpłatnego przejęcia udziałów spółki.  
W dniu 12 kwietnia otrzymaliśmy pismo informujące o konieczności  podjęcia przez Radę 
Gminy  uchwały  o wyraŜeniu zgody na nabycie udziałów oraz umocowaniu Wójta do 
wystąpienia z wnioskiem w tej sprawie. 
 Z informacji zawartej w piśmie Ministerstwa wynika, Ŝe proces zbywania udziałów  w 
tym trybie jest procesem nieodpłatnym i Gmina nie poniesie Ŝadnych kosztów związanych z 
objęciem udziałów. 
  Udziały wspólników wynoszą:  

1. Gmina Czerwonak  31.791 udziałów o łącznej wysokości 3.179.100 zł,                                          
2. Skarb Państwa  - Wojewoda Wielkopolski  13.871udziałów o łącznej wysokości  

1.387.100 zł. 
 Przewodniczący Rady  przedstawił złoŜone autopoprawki do: 
- projektu uchwały zmieniającej uchwałę 339/XLVII/2009 w sprawie budŜetu Gminy 
Czerwonak na 2010 r. ; 
- projektu uchwały w  sprawie  uchwalenia  Planu gospodarki odpadami dla Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania; 
- projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu  utrzymywania   czystości  i  porządku na  
terenie Gminy  Czerwonak; 
- projektu uchwały w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu 
Rekreacji i Wypoczynku  w Owińskach”. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie udziałów Skarbu Państwa  w 
Przedsiębiorstwie WielobranŜowym Transkom Spółka z o.o. z siedzibą w Koziegłowach. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek Wójta został przyjęty 
jednomyślnie. 
 Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie w/w projektu uchwały jako 
punkt 9 porządku obrad i poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach, który został 
przyjęty jednomyślnie. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
 
Porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu L sesji. 
4. Dyskusja na temat gospodarki odpadami dla gminy Czerwonak. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Planu gospodarki odpadami dla Gminy Czerwonak 

na lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymywania czystości i porządku na 

terenie Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu 

Rekreacji i Wypoczynku w Owińskach”. 
8. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania terminu 

zapłaty lub rozkładania na raty spłaty naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, a takŜe określenia organów do tego uprawnionych. 

9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie udziałów Skarbu Państwa  w 
Przedsiębiorstwie WielobranŜowym Transkom Spółka z o.o. z siedzibą w Koziegłowach 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 
budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
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11. Informacja w sprawie ponownego pisma Pani Stefanii Ludwiczak dotyczącego 
sfałszowania odpisu skróconego aktu małŜeństwa rodziców  Anastazji i Marcina 
Jarmuszkiewiczów. 

12. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w I kwartale 2010 r. 
13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu L sesji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół L sesji Rady Gminy 
Czerwonak, który został przyjęty 18 głosami przy 2 wstrzymujących się. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych z 20 obecnych na sali.   
 
Ad.4. Dyskusja na temat gospodarki odpadami dla gminy Czerwonak. 
 Wójt, dokonując wstępu, wyjaśnił, Ŝe gmina Czerwonak nie jest stroną postępowania 
w sprawie lokalizacji spalarni, nie mniej jednak urząd utrzymuje kontakt ze stowarzyszeniami 
reprezentującymi gminę w procesie wydawania decyzji i uzgodnień w tej sprawie. Pomimo 
protestów mieszkańców Koziegłów wydane zostało uzgodnienie dotyczące lokalizacji 
spalarni na terenie ZEC Dalkia. Władze Miasta Poznania zapewniają, Ŝe wszystkie uwagi jakie 
wpłynęły dotyczące lokalizacji spalarni zostały przeanalizowane  i w zakresie moŜliwym do 
zrealizowania uwzględnione. W najbliŜszym czasie wydana zostanie decyzja środowiskowa, 
od której słuŜy odwołanie do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. 
 Radny Marcin Wojtkowiak, w imieniu doraźnej Komisji  Rady Gminy Czerwonak ds. 
Monitorowania Lokalizacji Spalarni omówił problem monitorowania i przeciwdziałania emisji 
zanieczyszczeń do środowiska przez ZEC Dalkia i COŚ Koziegłowy przedstawiony podczas 
posiedzenia grupy roboczej Okrągłego Stołu Odpadowego. Z posiadanych informacji z 
WIOŚ, przekazanych równieŜ przez Stowarzyszenie „śyj normalnie”  z Koziegłów, wynika, Ŝe 
„Aquanet” nie prowadzi monitoringu (nie posiada punktów pomiarowych). Brak równieŜ 
przepisów określających poziom uciąŜliwości odorowych. Radny zwrócił równieŜ uwagę, Ŝe w 
związku ze zmianą przepisów dotyczących wywozu osadów niemoŜliwa stanie się realizacja 
harmonogramu wywozu osadów z terenu COŚ Koziegłowy. Zgodnie z umowami podpisanymi 
przez „Aquanet” odbiorcą osadów jest elektrociepłownia Odra, a znowelizowane przepisy 
zakazują wywozu tego typu osadów poza teren województwa. Zwrócił się do Wójta by 
wystosować pismo do „Aquanet” o przekazywanie rzetelnych i prawdziwych informacji na 
temat działalności COŚ. 
 W dyskusji głos zabrał Pan Władysław Reichelt mieszkaniec Kicina, który równieŜ 
uczestniczył w w/w spotkaniu grupy roboczej Okrągłego Stołu Odpadowego, uwaŜa, Ŝe 
radny pominął kilka waŜnych faktów. ZEC Dalkia, chcąc realizować przepisy unijne  
wykorzystywać będzie biomasę w procesie spalania w celu uzyskania energii elektrycznej. 
Pan Władysław Reichelt zwrócił uwagę, iŜ we wspomnianym procesie spalania do atmosfery 
wydostaje się dwutlenek siarki oraz gaz NOX, który negatywnie wpływa na układ krąŜenia. 
 Pani Ewa Namysł ze Stowarzyszenia „śyj normalnie” skupiającego mieszkańców 
Koziegłów wyjaśniła, Ŝe stowarzyszenie powstało, poniewaŜ mieszkańcy Koziegłów nie 
odczuwali wystarczającej ochrony swoich interesów ze strony radnych gminy. Stowarzyszenie 
uzyskało akces do zrzeszenia wsi objętych opieką ekologiczną dzięki czemu stowarzyszenie 
otrzymuje pomoc prawną i specjalistyczną. Zdaniem Pani Ewy Namysł radni Gminy 
Czerwonak podejmując uchwałę o wstąpieniu do Związku Międzygminnego p.n. 
„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” wyrazili zgodę na budowę spalarni.  
 Radny Marcin Wojtkowiak podkreślił, Ŝe przystąpienie do związku wymuszone zostało 
przepisami prawa, natomiast akces przynaleŜności nie jest jednoznaczny ze zgodą na 
budowę spalarni. Rada w czerwcu ubiegłego roku podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia 
stanowiska na temat planowanej przez Miasto Poznań lokalizacji inwestycji w postaci zakładu 
termicznego przekształcania odpadów wyraŜając swoją negatywną opinię na temat 
lokalizacji spalarni. 
 Odnosząc się do planu gospodarki odpadami wyjaśnił, Ŝe zapisy planu wynikają  z 
zapisów dokumentów wyŜszego rzędu i muszą być z nimi zgodne. Zdaniem radnego zapisy 
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planu  są ogólne i po wprowadzeniu autopoprawek zgłoszonych przez Komisję Handlu, Usług 
i Prywatyzacji spalarnia nie będzie jedyną alternatywą unieszkodliwiania odpadów. 
 Radny zwrócił równieŜ uwagę na zapisy mówiące o Gminnym i Powiatowym Funduszu 
Ochrony Środowiska, które nowelizacja ustawy o Finansach Publicznych zlikwidowała. 
 Radny Marek Pietrzyński przypomniał, Ŝe zgodnie z krajowymi i unijnymi normami 
istnieje hierarchia zadań spoczywających na gminach: selekcja odpadów, segregacja i 
sortowanie, kompostowanie i recykling oraz usuniecie nieefektywnych wysypisk śmieci 
zagraŜających środowisku. Unieszkodliwianie odpadów znajduje się na samym końcu całego 
procesu i dotyczy resztek pozostających po selekcji odpadów. Zwrócił się do Wójta o 
wykreślenie z zapisów uchwały nazwy „Aglomeracja Poznańska”  w miejscach gdzie jest 
mowa o przystąpieniu do związku gospodarowania odpadami, by nie skazywać się na tą 
przynaleŜność.  
 Radny zwrócił się z pytaniem dlaczego, pomimo posiadania przez wysypisko 
komunale zintegrowanego pozwolenia wydanego przez Wojewodę Wielkopolskiego z 
grudnia 2007 r. zostanie ono zlikwidowane. Radny uwaŜa, ze naleŜy podjąć działania w celu 
zlikwidowania przeszkód uniemoŜliwiających dalsze działania wysypiska, tworząc na jego 
bazie własny zakład gospodarki odpadami we współpracy z gminami ościennymi. 
 Radny wyraził podziw dla działań radnego Waldemara Filipowicza, który poszukuje 
alternatywnych rozwiązań dla utylizacji odpadów szukając form uniezaleŜnienia się gminy od 
działań Miasta Poznania.  
 Radny Marek Pietrzyński poinformował, Ŝe złoŜył skargę do komisji wspólnotowej Unii 
Europejskiej, zajmującej się skargami indywidualnymi na działania organów państwowych, 
publicznych naruszających przepisy. W oparciu o stanowiska stowarzyszeń, opinie lekarskie i 
opinie osób zainteresowanych radny wskazał na niezgodność raportu oddziaływania na 
środowisko z normami unijnymi i przepisami ustawy o ochronie środowiska. Zdaniem radnego 
władze Miasta Poznania lekcewaŜą jedną z podstawowych zasad nie kumulowania na 
niewielkim obszarze obiektów mogących znacząco pogorszyć stan środowiska naturalnego, 
podnoszących ryzyko utraty zdrowia oraz norm dotyczących poszanowania zasad 
zrównowaŜonego rozwoju przestrzennego. 
 Zgodnie z przepisami w najbliŜszym czasie powinna odbyć się rozprawa otwarta dla 
społeczeństwa, na której inwestor musi przedstawić wnioski jakie wpłynęły oraz sposób ich 
rozpatrzenia.  
 Radny Marek Pietrzyński poinformował równieŜ, Ŝe wystąpił do Przewodniczącego 
Rady Miasta Poznania z wnioskiem o umieszczenie w porządku obrad sesji punktu 
dotyczącego spalarni, poniewaŜ zdaniem radnego wszelkie decyzje w tej sprawie 
podejmowane są przez Prezydenta Miasta Poznania. Radny uwaŜa równieŜ, Ŝe prawo do 
sprzeciwu wobec lokalizacji spalarni powinno być uszanowane i uwzględnione przez władze 
Miasta Poznania.  
 Radny Waldemar Filipowicz, przewodniczący doraźnej Komisji  Rady Gminy 
Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni powiedział, Ŝe dyskusja na temat 
gospodarki odpadami powinna dotyczyć wszystkich, poniewaŜ nie posiadamy pełnej wiedzy 
na ten temat. Realizacja załoŜeń Planu gospodarki odpadami dla Gminy Czerwonak zaleŜy 
od organu wykonawczego, którego zadaniem będzie prawidłowe wdroŜenie i nadzór nad 
realizacją planu.  
 Radny nie zgodził się z wypowiedzią radnego Marka Pietrzyńskiego dotyczącą 
podjęcia działań zmierzających do uniezaleŜnienia się od Związku Gospodarki Odpadami, 
poniewaŜ nie mielibyśmy moŜliwości realizacji zadań jakie nakładają plany wojewódzki i 
krajowy na poszczególne szczeble administracji publicznej . 
 Przewodniczący doraźnej komisji uwaŜa, Ŝe Plan gospodarki odpadami dla Gminy 
Czerwonak powinien zostać uchwalony na bieŜącej sesji ze zgłoszonymi poprawkami. 
Podziękował Przewodniczącemu Rady za umoŜliwienie wzięcia udziału i wyraŜenia opinii  
przedstawicielom stowarzyszeń z terenu gminy zainteresowanym tematem. 
 Przewodniczący komisji doraźnej odczytał Apel do Prezydenta Miasta Poznania, 
własnego autorstwa, który jest prośbą o to by dostrzegł i usłyszał zgłaszane racje, obawy i 
oczekiwania, równieŜ bezsilność wynikającą z faktu, Ŝe działania zmierzające do powstania 
Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych toczą się, jedynie ze 
względów formalnych, bez udziału Gminy Czerwonak.  Pod apelem podpisali się 
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przedstawiciele stowarzyszeń działających na rzecz ochrony środowiska z terenu gminy: 
„Ekologiczna Gmina”, „Rozwoju Rekreacji i Ochrony Środowiska oraz „śyj Normanie”. 
Przewodniczący komisji doraźnej zwrócił się do radnych o poparcie apelu. 
 Wójt zwrócił się z pytaniem o jakim innym, niŜ planowane przez Miasto Poznań, 
rozwiązaniu dotyczącym utylizacji odpadów mówi autor apelu. Z zapisów apelu wynika, Ŝe 
dyskusja ma się opierać na analizie alternatywnego rozwiązania.  
 Radny Waldemar Filipowicz wyjaśnił, Ŝe sformułowania zawarte w apelu są ogólne, 
dające moŜliwość dyskusji nad moŜliwymi innymi rozwiązaniami.  
 Zdaniem Przewodniczącego Rady naleŜy wykreślić zapisy apelu dotyczące 
zaproszenia Prezydenta Miasta Poznania bez osób towarzyszących – specjalistów profesorów. 
 Radny Waldemar Filipowicz uwaŜa, Ŝe  zapis taki ma wymiar symboliczny. Do tej pory 
dyskusja na temat lokalizacji spalarni odbywała się z urzędnikami Miasta Poznania, w/w 
spotkanie ma odbyć się w ramach międzysąsiedzkiej solidarności.  
 Wójt zwrócił uwagę na brak zapisów dotyczących ustalenia terminu spotkania. 
Uwaga została uznana a zasadną przez autora apelu.  
 Rada poparła apel, złoŜony przez radnego Waldemara Filipowicza, z wprowadzonymi 
zmianami redakcyjnymi. Apel w imieniu Rady Gminy Czerwonak zostanie podpisany przez 
Przewodniczącego Rady. Apel stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie uchwalenia Planu gospodarki odpadami dla Gminy Czerwonak na 
lata 2009-2012 wraz z prognozą oddziaływania. 
  Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadniając projekt uchwały powiedział, Ŝe 
powstał on we wrześniu ubiegłego roku, jednak z podjęciem uchwały naleŜało poczekać 
poniewaŜ plan gminny musi być zgodny z polityką ekologiczną państwa oraz z wojewódzkim  
i  powiatowym planem gospodarki odpadami.   
 Zastępca Wójta  przedstawił autopoprawki do projektu uchwały: 
- rozdz. VII pkt 7.3 tiret 6 otrzymuje brzmienie: „Inne odpady z mechanicznej obróbki  
odpadów spalane będą w spalarni odpadów bądź unieszkodliwiane w inny sposób” – na 
wniosek Komisji Handlu Usług i Prywatyzacji; 
- rozdz. II pkt 2.1 ostatnie zdanie otrzymuje brzmienie: „Gmina podzielona jest na 11 sołectw 
zamieszkałych łącznie przez 24.848 osób (stan na dzień 28.02.2010 r.); 
W tym samym punkcie naleŜy poprawić klasę bonitacyjną gleby: z Vi na VI. 
 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Marcina Wojtkowiaka na temat likwidacji 
Gminnego i Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska zwrócił się o wykreślenie nazw w/w 
funduszy ze spisu treści rozdz. VIII pkt 8.1 oraz na stronach rozdziału: 64,65,66. 
 Radna Renata Walerych zapytała, czy jest pomysł na edukację ekologiczną i 
egzekwowanie od mieszkańców zachowań poŜądanych, zgodnych z Planem Gospodarki 
Odpadami.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe głównym problemem do uregulowania są dzikie wysypiska, a 
powstają, poniewaŜ brak jest uregulowań prawnych dotyczących własności strumienia 
śmieci. W egzekwowaniu zachowań poŜądanych pomocny będzie Regulaminu 
utrzymywania czystości i porządku na terenie Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dodał, Ŝe równieŜ zmiany organizacyjne w 
urzędzie  - Wydział Ochrony Środowiska połączony został z Wydziałem Gospodarki 
Komunalnej -  pomogą w polepszeniu nadzoru nad realizacją planu.   
 Radny Marek Pietrzyński uwaŜa, Ŝe nie było Ŝadnych przeszkód formalnych czy 
merytorycznych do uchwalenia w ubiegłym roku Planu gospodarki odpadami. Zwrócił się z 
pytaniem dlaczego nie podjęto działań by komunalne wysypisko śmieci dostosować do 
wymogów unijnych co umoŜliwiłoby dalsze jego funkcjonowanie. 
 Radny zwrócił się równieŜ o wykreślenie z dokumentu zapisów określających 
przynaleŜność do Związku Aglomeracja Poznańska, poniewaŜ Ŝaden plan wyŜszego rzędu 
tego nie wymusza. 
 Przewodniczący Rady przypomniała zebranym, Ŝe w najbliŜszych latach musi nastąpić 
redukcja wysypisk o ok. 50%. UwaŜa, Ŝe działania zmierzające do zrzeszania gmin w związki i 
ograniczania ilości wysypisk jest dobrym kierunkiem.  
 Radny Waldemar Filipowicz dodał, Ŝe ograniczenie składowania na wysypiskach 
komunalnych wymusza sortowanie odpadów. Gmina we własnym zakresie nie jest w stanie 
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przygotować tego rodzaju infrastruktury, a korzystać z wyznaczonych sortowni będą mogli 
jedynie członkowie związku.  
 Zdaniem radnego w zapisach planu brakuje elementów edukacyjnych 
koordynowanych przez jednostki organizacyjne.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 1 
wstrzymującym i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6 Uchwała w sprawie  przyjęcia regulaminu utrzymywania czystości i porządku na terenie 
Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił autopoprawkę, na wniosek Komisji 
Handlu, Usług i Prywatyzacji rozdział 4 § 8 ust.1 pkt a) otrzymuje brzmienie: „zabudowa  
wysoka, stołówki, hotele, ( lokale gastronomiczne – usunięto) sklepy  branŜy spoŜywczej i 
owocowo- warzywnej, kosze uliczne –  raz  w  tygodniu” oraz rozdział 4 § 8 ust.1 pkt b) 
otrzymuje brzmienie: „placówki handlowo – usługowe, lokale gastronomiczne poza 
budynkiem  –  codziennie”. Ponadto Zastępca Wójta zgłosił pozostałe poprawki do projektu: 
- rozdział 5 § 9 ust.1 pkt 9 otrzymuje brzmienie: „mycia i dezynfekowania 
pojemników/kontenerów przeznaczonych do gromadzenia odpadów zbieranych selektywnie 
(3 razy do roku, w tym 2 razy w okresie letnim od czerwca do września)”; 
- rozdział 3 otrzymuje brzmienie : „Zasady gromadzenia odpadów komunalnych i nieczystości 
ciekłych”  
- w rozdziale 3 dodaje się § 8, który otrzymuje następującą treść:  
„1. Właściciele nieruchomości zobowiązani są do odprowadzania nieczystości ciekłych do 
kanalizacji sanitarnej lub, jeŜeli brak sieci kanalizacji sanitarnej, do szczelnego zbiornika 
bezodpływowego lub do przydomowej oczyszczalni ścieków bytowych. 
2. Właściciele nieruchomości zabudowanych, wyposaŜonych w szczelne zbiorniki 
bezodpływowe do gromadzenia nieczystości ciekłych, zobowiązani są na własny koszt do 
przyłączenia nieruchomości do sieci kanalizacyjnej w terminie nie dłuŜszym niŜ 12 miesięcy, 
licząc od dnia jej wybudowania i przekazania do eksploatacji.” 
- w  § 7 pkt 2 d) skreśla się „ resztki po jedzeniu, kości, skorupek od jajek, nabiału itp.” 
 Radna Anna Flaczyńska wyraziła zadowolenie z zaproponowanego zapisu w 
autopoprawce: „Właściciele nieruchomości zabudowanych, wyposaŜonych w szczelne 
zbiorniki bezodpływowe do gromadzenia nieczystości ciekłych, zobowiązani są na własny 
koszt do przyłączenia nieruchomości do sieci kanalizacyjnej w terminie nie dłuŜszym niŜ 12 
miesięcy, licząc od dnia jej wybudowania i przekazania do eksploatacji. Jednocześnie  
zapytała o ryzyko w/w zapisu. Ponadto zapytała czy zapis § 8 ust. 1 –„odpady komunalne  
naleŜy usuwać  w miarę potrzeby, nie rzadziej niŜ raz na dwa  tygodnie”  dotyczy teŜ 
mieszkańców czy tylko firm.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe zmiany ustaw w róŜny sposób traktowały przyłącze 
kanalizacyjne. Zaproponowany zapis daje moŜliwość egzekwowania od mieszkańców 
podłączenia do kanalizacji, ale tych, którzy mają rurę przy granicy posesji. Zapis § 8 ust. 1 
dotyczy wszystkich nie tylko firm.      
  Radna Anna Flaczyńska zapytała, gdzie mieszkańcy budownictwa wielorodzinnego 
mogą oddać odpady biodegradowalne w przypadku nieposiadania kompostownika.    
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe zapis dotyczy zabudowy indywidualnej nie 
wielorodzinnej. 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – 
Budny wyjaśniła, Ŝe obowiązek kompostowania dotyczy zabudowy jednorodzinnej, jeśli 
właściciel posesji nie chce kompostować na terenie własnej posesji wówczas moŜe oddać 
odpady do kompostowni, najbliŜsze  znajdują się w Sierosławiu i Tarnowie Podgórnym. Do 
końca 2010 r. gmina musi wykazać się odzyskiem 25% odpadów biodegradowalnych w 
stosunku do odpadów wytworzonych w 1995 r.  w przypadku nie spełnienia tych wymagań 
Polska zostanie obciąŜona karami. Poinformowała, Ŝe w Biuletynie Informacyjnym Urzędu 
Gminy została załączona informacja wraz z deklaracją na temat kompostowania odpadów 
biodegradowalnych.  
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 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o zapis w autopoprawce w rozdziale 4 § 8 ust.1 pkt b) 
- czy usuwanie odpadów komunalnych z lokali gastronomicznych poza budynkiem dotyczy  
ogródków. Radny zgłosił następujące wnioski do projektu uchwały: 

1. zapis § 7 pkt 2 mówiący o obowiązku kompostowania powinien dotyczyć 
nieruchomości posiadających tereny zielone nie tylko zabudowy jednorodzinnej. 
Zdaniem radnego zapis powinien brzmieć: „Dla nieruchomości posiadającej tereny 
zielone jest obowiązek kompostowania odpadów biodegradowalnych we własnych 
kompostownikach”  

2.   § 5 pkt 2 o treści „dopuszcza się” powinien brzmieć „mycia karoserii wszelkich 
pojazdów mechanicznych na terenie własnej nieruchomości.”  Radny wyjaśnił, Ŝe 
naleŜy dopuścić mycie wszystkich pojazdów nie tylko samochodów środkami 
biodegradowalnymi. Zwrócił uwagę, Ŝe ścieki nie mogą być odprowadzane do 
kanalizacji sanitarnej.  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – 
Budny wyjaśniła, Ŝe delegacja prawna ustawy  dotyczy pojazdów samochodowych. Według 
prawa wodnego zuŜyte wody są ściekami, na odprowadzanie ścieków do gruntu musi być 
pozwolenie wodno - prawne. 
 Wójt Mariusz Poznański zaproponował, aby w § 5 pkt 2 przed słowem kanalizacji 
dopisać stosownej, a wykreślić sanitarnej.  
  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń zapoznał radnych z wnioskami komisji: 

1. w §4 o treści „Zabrania się” dopisać pkt 3) w brzmieniu: „mycia wszelkich pojazdów w 
miejscach publicznych”; 

2.  §5 o treści „Dopuszcza się” pkt 2) otrzymuje brzmienie: „mycie karoserii wszelkich 
pojazdów na terenie własnej nieruchomości.”  

 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał  radcę Ewę Gąsiorek czy mycie karoserii nie jest 
ustawowo zabronione. 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek powiedziała, Ŝe zgodnie z ustawą moŜemy określić 
wymagania dotyczące mycia i naprawy pojazdów samochodowych. Nie ma podstawy 
prawnej, aby dzielić pojazd samochodowy na części. 
 Radny Andrzej Moczulski zaproponował przyjąć regulamin w zaproponowanym 
kształcie, a straŜnikom gminnym przygotować zakres kontroli. Zdaniem radnego regulamin za 
bardzo szczegółowo ingeruje w Ŝycie prywatne mieszkańców.  
 Radny Marek Pietrzyński zgłosił wniosek o przełoŜenie punktu dotyczącego regulaminu 
na następną sesję z uwagi na wiele wątpliwości. 
 Radna Anna Flaczyńska zgłosiła wniosek przeciwny uwaŜa, Ŝe na omówienie tematu 
na posiedzeniach komisji czasu było duŜo. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka 
Pietrzyńskiego. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Zaproponowany wniosek został odrzucony 8 głosami przy 6 za i 3 wstrzymujących się.  
 Radca prawny Ewa Gąsiorek zaproponowała, aby w §5 słowo „dopuszcza się” 
zastąpić słowem „zezwala się”. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, Ŝe w § 3 pkt 3 wymienia się oczyszczanie 
chodników połoŜonych bezpośrednio przy granicy nieruchomości natomiast nie podaje się 
informacji który zarządca drogi jest odpowiedzialny za utrzymanie porządku i czystości na 
drogach, zapytał co znaczy stwierdzenie bezpośrednio przy granicy nieruchomości. 
 Radca prawny wyjaśniła, Ŝe nie powtarza się zapisów ustawowych, a zgodnie z 
ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, obowiązek utrzymania porządku i 
czystości na drogach publicznych naleŜy do zarządu drogi ponadto do obowiązku zarządu 
drogi naleŜy takŜe pozbycie się błota, śniegu i innych zanieczyszczeń po uprzednim  
uprzątnięciu przez właściciela nieruchomości przyległych do drogi. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała z jakich przepisów wynika zapis w § 10 pkt 3 -  
„uwolnienie psa ze smyczy dozwolone jest jedynie w miejscach mało uczęszczanych przez 
ludzi”,  o konieczność umieszczania w widocznym miejscu tabliczki „Uwaga pies”  oraz o 
usuwanie odchodów pozostawionych przez psy na chodnikach, placach itd. do koszy 
ulicznych.  
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  Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – 
Budny odpowiedziała, Ŝe ustawa o lasach zabrania wprowadzania psów do lasów. 
Wyjaśniła, Ŝe regulamin był opiniowany przez inspekcję sanitarną i wyrzucanie odchodów 
pozostawionych przez psy do koszy ulicznych jest powszechnie stosowaną praktyką, nie jest to 
odpad niebezpieczny.   
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe umieszczenie tabliczki :  „Uwaga 
pies”  jest konieczne ze względu bezpieczeństwa.  
 Po długiej dyskusji Przewodniczący Rady odczytał zmiany do projektu uchwały 
zaproponowane przez radnych i komisje: 

1. w §4 o treści „Zabrania się” dopisać pkt 3) w brzmieniu: „mycia wszelkich pojazdów w 
miejscach publicznych”; 

2. w §5 zamiast słowa „dopuszcza się” wpisać „zezwala się” 
3. §5 o treści „Dopuszcza się” pkt 2) otrzymuje brzmienie: „mycia wszelkich pojazdów na 

terenie własnej nieruchomości pod warunkiem, Ŝe powstające ścieki odprowadzane 
są do stosownej kanalizacji lub gromadzone w sposób umoŜliwiający usunięcie ich 
zgodnie z przepisami. Ścieki takie nie mogą być bezpośrednio odprowadzane do 
gruntu lub zbiorników wodnych”;  

4. § 7 pkt 2a) otrzymuje brzmienie „dla nieruchomości posiadającej tereny zielone jest 
obowiązek kompostowania odpadów biodegradowalnych we własnych 
kompostownikach”; 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wyŜej zaproponowane zmiany. W 

głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Zmiany zostały przyjęte 16 
głosami przy 3 wstrzymujących się.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką 
i przegłosowanymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Uchwała została  przyjęta 14 głosami przy 4 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu 
Rekreacji i Wypoczynku w Owińskach”. 
 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe w załączniku graficznym do projektu uchwały, 
Gminny Teren Rekreacji i Wypoczynku został zaznaczony czerwoną linią. Z uwagi na 
konieczność zapewnienia bezpieczeństwa osobom  korzystającym z terenów rekreacyjnych  
niezbędne jest prawne uregulowanie obowiązujących na nich zasad. Uchwalenie 
„Regulaminu” nałoŜy na osoby korzystające z terenów rekreacyjnych obowiązek stosowania 
określonych norm i zasad zachowania oraz wskaŜe sytuacje niepoŜądane. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały  
§ 2 pkt 10 otrzymuje brzmienie: „Nadzór nad bezpieczeństwem osób pływających i 
kapiących się pełnią Ratownicy WOPR”. Po dyskusji zapis w/w paragrafu  zmienił brzmienie 
na: „Nadzór nad bezpieczeństwem osób pływających i kapiących się pełnią Ratownicy 
będący członkami WOPR”. Zastępca Wójta poinformował, Ŝe gmina jest gotowa do 
ogłoszenia przetargu na realizację prac na kąpielisku. W ramach programu LEADER gmina 
złoŜy wniosek o środki unijne na realizację inwestycji. Jednak dopiero 30 kwietnia br. zostanie 
ogłoszony konkurs o aplikacje środków z odnowy i rozwoju wsi. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Zmiany zostały przyjęte 17 
głosami przy 1 wstrzymującym się.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.8. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania terminu 
zapłaty lub rozkładania na raty spłaty naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, a takŜe określenia organów do tego uprawnionych. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe podjęcie 
uchwały jest konieczne z uwagi na wejście w Ŝycie nowej ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych i dostosowanie przepisów prawa miejscowego do nowych 
uregulowań. Dodała, Ŝe w/w zasady dotyczą włącznie naleŜności cywilno – prawnych, czyli 
wynikających z zawartych umów. 
 Komisja BudŜetu i Finansów  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 Radny Marek Pietrzyński uwaŜa, Ŝe powinien powstać wzór wniosku, by ujednolicić 
dane, o których mowa w projekcie uchwały. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe róŜnorodność spraw uniemoŜliwia stworzenie jednego 
formularza. Wydział Podatków i Opłat posiada wewnętrzny formularz na bazie którego 
dokonuje się oceny wniosku. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 14 radnych z 14 obecnych na sali. Uchwała została podjęta  jednomyślnie i stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie udziałów Skarbu Państwa  w 
Przedsiębiorstwie WielobranŜowym Transkom Spółka z o.o. z siedzibą w Koziegłowach. 
 Uzasadnienia projektu uchwały Wójt dokonał na początku sesji wprowadzając ten 
punkt do porządku obrad. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 14 radnych z 14 obecnych na sali. Uchwała została podjęta  jednomyślnie i stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 
budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przedstawił uzasadnienie w/w projektu 
uchwały: 

1. W związku z pismem Wojewody Wielkopolskiego wprowadza się środki po stronie 
dochodów i wydatków w wysokości 25 171,00zł z przeznaczeniem na pomoc 
materialną dla uczniów. 

2. Zarząd Os.40lecia wnosi o przeniesienie środków pomiędzy rozdziałami w kwocie 
1000,00zł z przeznaczeniem na zagospodarowanie terenu na Osiedlu. 

3. Na wniosek Sołectwa Czerwonak I przenosi środki w kwocie 3000,00zł  z działu 80110 do 
działu 80195 z przeznaczeniem na „ Zielona Szkołę”. 

4. na wniosek Wydziału Gospodarki Gruntami w związku z zmianą paragrafu z 4430 na 
4520- /opłaty za wieczyste uŜytkowanie na rzecz innych jst./ przenosi się środki w kwocie 
22 057,63zł. 

Do projektu uchwały przedłoŜona została równieŜ autopoprawka: 
Wydział Inwestycji wnioskuje o rozszerzenie zakresu realizacji zadania „i131 - drogi i ulice na 
terenie Gminy – dokumentacja” poprzez dopisanie pozycji Owińska Pl. Przemysława. 
Proponuje się wykonanie dokumentacji technicznej i uzyskanie pozwolenia na budowę 
dodatkowych miejsc parkingowych dla pojazdów osobowych i dla dwóch autobusów. 
Wniosek nie powoduje zmian finansowych w budŜecie Gminy Czerwonak. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką 
pozytywnie.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została podjęta 16 głosami przy 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.11. Informacja w sprawie ponownego pisma Pani Stefanii Ludwiczak dotyczącego 
sfałszowania odpisu skróconego aktu małŜeństwa rodziców  Anastazji i Marcina 
Jarmuszkiewiczów. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe Rada Gminy 18 lutego br. podjęła uchwałę 
uznając skargę złoŜoną przez Panią Stefanię Ludwiczak na działalność Wójta Gminy 
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Czerwonak, w przedmiocie wydania skróconego odpisu aktu małŜeństwa rodziców 
skarŜącej, za bezzasadną. 10 marca br. Pani Stefania Ludwiczak złoŜyła ponownie pismo w 
tej sprawie na ręce Przewodniczącego Rady. Sprawą zajęła się równieŜ Komisja Rewizyjna, w 
imieniu której zastępca przewodniczącej komisji Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe pomimo, iŜ 
sprawa wychodzi poza kompetencje komisji została wnikliwie przeanalizowana. W wyniku 
analizy dokumentu oryginalnego aktu małŜeństwa Państwa Jarmuszkiewicz – rodziców 
skarŜącej komisja stwierdziła, Ŝe nie nosi on oznak fałszerstwa. W archiwum brak jest aktu 
małŜeństwa zawartego w 1946 r. w obozie pracy, na terenie Rzeszy Niemieckiej. Komisja 
poinformowała Panią Ludwiczak o wynikach swojej pracy oraz o moŜliwości złoŜenia sprawy 
do sądu.  
 Pani Stefania Ludwiczak zabierając głos podtrzymała swoje zdanie na temat 
fałszywego aktu małŜeństwa, jakie zostawało zawarte w USC w Czerwonaku w 1948 r.  
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe w kompetencjach rady nie leŜy wyjaśnianie spraw 
indywidualnych, pozostaje droga sądowa.  
 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy rada podtrzymuje decyzję podjętą 
na sesji 18 lutego br. w formie uchwały o uznaniu skargi za bezzasadną. W głosowaniu wzięło 
udział 17 radnych z 17 obecnych. Rada podtrzymała swoje stanowisko 14 głosami przy 3 
wstrzymujących się.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał, czy urząd moŜe udzielić pomocy zainteresowanej w 
zakresie wskazania dalszych działań.  
 Sekretarz Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe informację na temat moŜliwych do podjęcia 
działań Pani Stefania Ludwiczak otrzymała. Instancją odpowiednią do rozstrzygnięcia kwestii 
usunięcia dokumentów z obrotu prawnego jest sąd. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek dodała, Ŝe o domniemaniu prawdziwości rozstrzyga sąd, 
a zatem zainteresowanej pozostaje jedynie powództwo o ustalenie niewaŜności aktu stanu 
cywilnego. 
 
Ad.12. Sprawozdanie z kontroli wykonanych przez Komisję Rewizyjną w I kwartale 2010 r. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z wykonanych kontroli 
w I kwartale 2010 r., które stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Marcin Wojtkowiak zapytał na jakim etapie są procedury zmierzające do 
uchwalenia planu miejscowego Bolechówko – Potasze i w związku z tym kiedy trafi on na 
sesję.  
 Zastępca wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe plan został wyłoŜony, zebrano 
wnioski, poddano analizie i w najbliŜszym czasie uwzględnione poprawki będą 
wprowadzone. 
 Wójt zwrócił się o wyrozumiałość i cierpliwość – zmiany organizacyjne nieco opóźniają 
prace.  
 Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.14. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe najbliŜsza sesja odbędzie się 29 kwietnia br. 
Przypomniał równieŜ o obowiązku złoŜenia oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia br., a 
takŜe poinformował, Ŝe 30 kwietnia br. (piątek) dla urzędu jest dniem wolnym. 
 Przewodniczący Rady przekazał radnym informacje o moŜliwości zapoznania się z 
korespondencją jaką kieruje do rady Pan Antoni Postanowicz, która dostępna jest w Biurze 
Rady.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zwrócił się o informacje na temat rozbiórki muru wokół terenu  
kościoła św. Mikołaja w Owińskach.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe sprawą zajmuje się StraŜ Gminna.  
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w piątek 16 kwietnia br. w kościele w 
Owińskach odbędzie się msza święta, Ŝałobna poświęcona obchodom Rocznicy Zbrodni  
Katyńskiej oraz w intencji osób, które zginęły w wypadku prezydenckiego samolotu, który miał 
miejsce 10 kwietnia br.  
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 Prezes Czerwonackiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Jarosław 
Wróblewski zaprosił zebranych na uroczystość Wmurowania Aktu Elekcyjnego Kamienia 
Węgielnego pod budynki współfinansowane przez Gminę Czerwonak, która odbędzie się 20 
kwietnia br o godz. 9.00 w Bolechowie.  
 Radna Ewa Adamczyk przekazała prośbę Proboszcza Parafii w Czerwonaku o 
wykonanie osłony stałej bądź obsadzenie gęstą zielenią boiska „Orlik” od strony cmentarza 
komunalnego, poniewaŜ zajęcia odbywające się na boisku zakłócają ceremonię pogrzebu. 
 Radny Tadeusz Sikoń uwaŜa, Ŝe najprostszym rozwiązaniem będzie przekazywanie 
informacji o godzinie rozpoczęcia ceremonii pogrzebowej przez administratora cmentarza 
trenerowi prowadzącemu zajęcia, by na czas ceremonii zorganizował inny rodzaj zajęć. 
 Radny Piotr Konieczny zapytał czy punkt segregacji odpadów znajdujący się przy ul. 
Topolowej w Koziegłowach otrzymał pozwolenie na prowadzenie takiej działalności.  
 Wójt odpowiedział, Ŝe firma znajduje się w strefie gospodarczej i stara się o 
pozwolenie na prowadzenie działalności. 
 Radny Leszek Lesiczka odnosząc się do dyskusji na temat finansowania remontów 
kościołów na terenie gminy Czerwonak, która odbyła się na poprzedniej sesji, poinformował, 
iŜ sprawdził wielkość finansowania poszczególnych podmiotów i wynika z tego, Ŝe wysokość 
środków  przekazanych przez gminę Czerwonak stanowi 26% całości dotacji, pozostałe środki 
przekazał konserwator zabytków, starostwo, parafia. Radny dodał, Ŝe kościół w Kicinie jest 
perełką gminy, na której gminie powinno szczególnie zaleŜeć.  
 Przewodniczący Rady  poinformował, Ŝe w dniach 6-13 maja zorganizowany został 
wyjazd studyjny na Ukrainę, którego głównym celem będzie nawiązanie bądź rozwijanie 
dotychczasowych kontaktów z jednostkami samorządu terytorialnego Obwodu Winnickiego. 
W tym roku w wyjeździe studyjnym weźmie udział radny Jerzy Wolniewicz.   
 Radny Tadeusz Sikoń przekazał kondolencje w związku z katastrofą samolotu 
prezydenckiego, od mera Bojarki i samorządowców z Ukrainy.  
 
Ad.15. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady zamknął LI sesję Rady Gminy Czerwonak.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert  


